
Rozdielnosť životných podmienok a šancí ľudí na svete a náš prínos k zmene 

Začína to príchodom na svet, ktorý je takzvaným slzavým údolím. Často vidíme v novinách 

rôzne udalosti, ktoré sa odohrávajú všade okolo nás. Svet nás núti, aby sme sa adaptovali na 

situácie, ktoré nám sú v danej chvíli ponúkané. Teda aby sme v ňom vedeli fungovať a zaradiť 

sa. Existujú ľudia, ktorí sa nevedia prispôsobiť súčasným podmienkam a každý deň bojujú 

s rôznymi ťažkosťami, ktoré im život prináša. Môžeme vnímať život aj z tej svetlejšej stránky, 

kedy máme všetkého dostatok. Sme spokojní a vyrovnaní. Nič nám nechýba, ale aj napriek 

tomu, že žijeme ako v rozprávke. Chceme stále viac a viac. Sme nenásytní, plní egoizmu 

a narcizmu. Prečo je tomu tak? Prečo svet pracuje týmto spôsobom? Prečo je niekde 

chudoby viac, niekde menej? 

Už od dávnych čias vieme, že ľuďom vládli len ľudia a nijak inak. Menšina vládla väčšine. 

Pokrok hral významnú rolu? V dejinách je pokrok dôležitou skladačkou ľudského bytia. Podľa 

môjho názoru to bola predovšetkým moc. To bola kľúčová schopnosť všetkých dobyvateľov, 

kolonistov, veliteľov a panovníkov. Všetko zničila a zapríčinila to čo vidíme dnes.  

Áno, žijeme v podmienkach, od ktorých by sme sa asi ťažko vedeli vzdialiť. Mne osobne je 

naozaj príjemne, pretože som v teple. Radiátor ide na plné obrátky, mám svetlo, internet 

a všetky moderné vymoženosti, ktoré práve teraz využívam. Lenže zamýšľali ste sa už nad 

tým, že je množstvo ľudí, ktorí takéto podmienky nemajú? Žijú, ak sa to dá nazvať životom. 

Z môjho pohľadu je to len prežívanie. Tvrdo pracujú za nízky plat, pokiaľ nejaký vôbec 

dostávajú. Len vyčkávajú a modlia sa za to, aby bol ten druhý deň príjemnejší. Žijeme 

rozdielne životy. Každý má iné príležitosti a možnosti. Pripadá mi, že niektorí by si mohli robiť 

naozaj úplne všetko, čo si zaumienia. Stačí len lúsknuť prstami a rázom je prianie splnené. 

Niektorí by o tomto mohli len snívať. Sú takí ľudia, ktorí sa vypracujú z nuly na svetovo 

známu hviezdu. Skrýva sa v tom veľmi veľa úsilia, driny, nervov a hlavne neukojiteľná túžba 

niečo dosiahnuť.  Niektorí, však nemajú vôbec žiadnu šancu svoj život napraviť. Žijú z rúk do 

úst. Boli donútení zvyknúť si na tento spôsob žitia. Neveria v seba. Neočakávajú, že by sa im 

mohol tento stereotyp, ktorý žijú zmeniť. Množstvo z nich ma len malý alebo vôbec žiadny 

prístup k vzdelaniu, zdravotnej starostlivosti a príležitostiam, ktoré by im umožnili dosiahnuť 

úspech. Tieto nerovnosti majú priamy vplyv na životy miliónov ľudí a ovplyvňujú ich 

schopnosť dosiahnuť svoj plný potenciál.  

Neviem, či je vôbec možné odstrániť tieto rozdiely. Myslím, že už je neskoro. Sú nadácie 

a charity, ktoré sa usilujú zmierniť tieto nerovnosti a vyvíjajú účinné riešenia. Ponúkajú rôzne 

vzdelávacie programy. Programy, ktoré ponúkajú základnú zdravotnú starostlivosť 

a množstvo ďalších zaujímavých akcií.  

Obdivujem ľudí, ktorí sa venujú tejto problematike. Domnievam sa, že to nebude stačiť 

celkovo vyhladiť chudobu a rozdiely medzi ľuďmi. Táto téma sa neustále opakuje a myslím, 

že sa nikdy neskončí. Je to vážne nekonečný príbeh. Z chudobného človeka sa môže behom 

dňa stať milionár, alebo naopak. Stačí mať len dobrý nápad a premeniť ho v skutočnosť. 

Každopádne sa vždy nájde niekto, kto bude očerňovať niekoho iného len na základe toho ako 

vyzerá a z akého kúta sveta pochádza, alebo sa mýlim? 

 



 


